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Voorzitter, vandaag behandelen wij de Perspectiefnota 2024-2027. Aan mij de eer namens D66 de 
algemene beschouwingen met u te delen.  
 
Bij de behandeling van de jaarstukken 2022 maakten wij nog een compliment voor de duidelijke, 
heldere opzet van het lijvige document van ruim 200 pagina’s. Goed leesbaar, met waar nodig een 
goede onderbouwing en uitleg.  
Over deze Perspectiefnota zijn wij minder enthousiast. Het is eigenlijk nog erger: wij vinden het een 
bijzonder teleurstellend stuk waarin een aantal zaken ons grote zorgen baart. Uiteraard gaan wij zo 
verder over de diverse programma’s waaruit natuurlijk ook een aantal vragen door ons gesteld zullen 
worden. Dit zijn er best veel en wij snappen dat het best moeilijk is deze allemaal te noteren en te 
beantwoorden door het college. Daarom hebben wij onze vragen genummerd en een overzicht van 
alle vragen bijgevoegd.  
Ik heb eens nagedacht hoe ik nu kort maar toch duidelijk in onze 1e termijn van 10 minuten de 
genoemde grote zorgen van D66 over deze Perspectiefnota en de algemene stand van zaken kon 
weergeven om daarna nog gericht op de Programma’s in te gaan. En ineens schoot mij het volgende 
vergelijk te binnen.  
 
Een ouderwets groot gezin, vader hardwerkend, best goed verdienend, niet kwaad maar zijn wil is 
vaak wet in huis. Van problemen houdt hij niet, dus ook niet altijd van oplossingen. Moeder, houd 
van haar grote gezin en wil het voor eenieder goed doen, praktisch ingesteld en zuinig met de 
centjes, waar het bij vader wel eens aan ontbreekt. Bijna 20 jaar getrouwd, dus begint er al wel eens 
wat te verslijten in het huis en wat achterstallig onderhoud op te treden aan de buitenkant. Best 
zorgelijk, in ieder geval voor moeder. Dan hiep hiep hoera: het bedrijf waar vader werkt bestaat 100 
jaar en keert onverwachts alle werknemers een forse bonus uit. ‘Ha’, zegt vader: ‘eindelijk een 
nieuwe auto en eens een keer luxe op vakantie’. Moeder, reëel als altijd, zou liever eerst alle 
hoognodige zaken in en rondom het huis eens goed aanpakken.  
Maar vader, wiens wil immers wet is, wil zijn zin doordrijven, de auto komt er (zelfs met luxe velgen 
en een schuifdak). Vakantie 14 dagen met zijn allen: IBIZA.  
Moeder stribbelt flink tegen, alles kost eigenlijk al meer dan de jubileumuitkering. Maar vader zet zijn 
zin door en zet zelfs een flink deel van het spaargeld in.  
Geeft niets: hij verkoopt dit jaar enorm goed en is bijna zeker van nog een forse eindejaarsbonus.  
Het vervolg: auto en vakantie vallen een stuk duurder uit dan gepland, spaargeld verdampt bijna en 
dan in december komt de grootste klap. Door een faillissement van de grootste klant schrapt het 
bedrijf waar vaders werkt alle eindejaarsbonussen. En dan is het paniek in het gezin: geen oude 
zaken aangepakt en spaargeld bijna op, dus hoe nu verder?  
Voorzitter, verander in dit verhaal de naam van de vader in het college, moeder is de raad en het 
grote gezin de burgers. Dan zie je een beetje het doemscenario wat D66 mede door deze 
Perspectiefnota voor ogen heeft. Ook wij willen een hoop nieuwe dingen gaan doen, terwijl er nog 
genoeg “achterstallig” onderhoud is in de vorm van nog niet afgewerkte zaken die we nog op de 
plank hebben liggen.   
We kijken al met een begerig oog naar de reserves en blijven rekenen op steeds maar extra 
uitkeringen. Het college geeft op pagina 23 overigens ook zelf aan dat de middelen (geld en 
capaciteit) schaars zijn.  
 
Dan de programma’s:  
Te beginnen met een algemene opmerking: met het College Actie Programma (CAP) van 9 
collegeprioriteiten en daarnaast nog 10 projecten waaraan het college prioriteit wil geven kunnen we 
volgens D66 snel klaar zijn. Prioriteit betekent: aangeven wat het belangrijkst is en dus als eerst moet 
gebeuren. Je kunt het ook voorrang geven aan noemen. Maar met alle respect voor het college: als je 
19 punten als prioriteit aanmerkt zijn het o.i. niet allemaal prioriteiten meer, maar meer gewoon een 
to do lijst en “achterstallig” onderhoud. Wij denken dat we deze lijst eens kritisch moeten bekijken, 
mede gezien onze gezamenlijke zorgen over de capaciteit en de ook door het financiële management 
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meermaals uitgesproken zorgen of we dit allemaal financieel wel nu kunnen behappen. D66 stelt dan 
voor deze lijst nog eens kritisch te bekijken en echt van alleen de belangrijkste punten een prioriteit 
te maken. Ik denk dat we de 4/5 belangrijkste zaken wel kunnen benoemen. Voor deze prioriteiten 
direct de mensen inzetten en als de transitie van de organisatie dan echt afgerond op 1 januari 
aanstaande is, kunnen we op meerdere fronten vol gas geven.  
Vraag: Is het collegebereid de prioriteitenlijst drastisch te verkleinen?  
Vraag: Zo ja, wanneer kunnen we deze nieuwe lijst dan verwachten?  
Vraag: Zo nee, wat is hier dan de reden van?  
 
Dan onze verdere opmerkingen/vragen over de programma’s, actieprogramma en prioriteiten.  
1. Participatie (beleids)kader  
*Vraag: hoe wil het college participatie daadwerkelijk borgen in de verdere besluitvorming?  
* Wat is de mening van het college over de aanstelling van een kinderburgemeester, horende de 
jeugdparticipatie?  
2. Toegankelijk Sociaal Domein: meer snelheid maken, door met die handel!  
3. Actieplan Wonen: de kerngetallen komen niet overeen met de ambities die we hebben. Weten we 
de komende woongebieden, bij gebiedsontwikkeling van de woonagenda wordt deze amper 
benoemd, voldoende woonruimte beschikbaar, hoe gaan we in de kernen uitbreiden? Zijn dit geen 
prioriteiten?  
* Vraag: wat gaat het college hierin voor actie ondernemen?  
4 Ontwikkelplannen: dezelfde integrale aanpak als andere programma’s, alle initiatieven in een 
Excelbestand, betrek de Stads/Dorpsraden erbij en participatie.   
5. Duurzaamheid: aan dit programma moet van ons meer gewicht gehangen worden. Wij zien graag 
een aparte paragraaf over CO2-reductie.  
6. Gebiedsontwikkeling en Verkeer: nogmaals, wij verwachten dit jaar nog de studie Rondwegen 
Steenbergen en Dinteloord afgerond.  
7. Maatschappelijk Vastgoed:   
 * vraag: wat is de visie van het college op het kunstgras nu, naar de toekomst en ook qua kosten?  
* vraag: vervanging van de kunstvelden van vv Prinsenland en SC Welberg is weer uitgesteld wanneer 
wordt dit nu opgepakt? Komt er ook beleid omtrent het kunstgras?  
8 Economische Kracht: kom ik straks op terug.  
 
Tien prioriteitenprojecten college 
1. Onderwijshuisvesting: plan komt dit jaar dus prima, wel een opmerking  
    BOUW SCHOOLGEBOUWEN DUURZAAM!  
2. Ontwikkeling Vossenburcht: doorpakken plan van aanpak zou 2e kwartaal 2023 klaar zijn. Nog niet 
gezien.  
* vraag: wanneer kunnen wij dit plan van aanpak verwachten?  
3. Programma Ontwikkeling en herstructurering Vitale Vesting Steenbergen.  
*vraag: Is er al iets meer bekend van zowel de plannen van Stadlander als van Tante Louise?  
4. Normalisatie Woonwagencentra Steenbergen  
* Vraag: is de groene smiley niet wat optimistisch? Zouden de bewoners ook ‘smilen’?  
5. Omgevingsvisie 2024: geen opmerkingen  
6. Uitvoeringsprogramma GVVP: genoeg over gezegd  
7. Verkeersveiligheid agenda 2025/2026: geen opmerkingen.  
Bes 
9. Linie van de Eendracht: voor de Gemeente Steenbergen is sprake van een bijdrage in de kosten 
van 75.000 euro.  
*vraag: komt dit dan straks nog in een apart voorstel naar de raad?  
10. Toeristische Recreatieve visie Nieuw-Vossemeer   
* Vraag: is dit de complete visie in samenwerking met de dorpsraad of is de dorpsraad nu een andere 
visie aan het voorbereiden?  
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Voorzitter, dan hebben wij nog korte algemene opmerkingen en vragen:  
* vraag: wij zijn benieuwd naar het “perspectief” om in Steenbergen ook een Groene Pluim uit te 
gaan reiken. Het college heeft dit in overweging. Is er al meer bekend of hoe we dit gaan doen?  
*vraag: hoe staat het met de uitvoering van de dubbele herplantingsplicht in onze mooie gemeente 
conform onze motie van 10-11-2022.  
*Bij de investeringen voor 2024 en 2025 staat de vervanging bij Peuterspeelzaal Pippi van het brand 
en inbraakalarm op de rol? Waarom is dit in 2 jaar opgenomen, waarom deze installaties niet in een 
keer vervangen? Minder rompslomp en mogelijk efficiëntie en/of winst te behalen Wat is de reden 
die hieraan ten grondslag ligt? Wij vernemen dit graag.  
* In het voorgaande jaar zijn er activiteiten gerealiseerd vanwege het jubileum. Een van de 
activiteiten was de Vestingloop en wij vonden deze geslaagd. D66 breekt dan ook een lans om hier 
ondersteuning aan te gunnen, dit is een activiteit die moet blijven bestaan.   
Vraag: is het college het hier mee eens?  
* Dat de zelfbenoemde prioriteiten van het college niet op orde zijn, is bij D66 bekend. Uit de 
antwoorden blijkt dat er bijster weinig aandacht is voor natuur, waar iedereen frisse lucht van krijgt, 
waar je minder hart- en vaatziekten (doodsoorzaak no. 1) door krijgt, is weggeschreven onder het 
onderdeel Biodiversiteit, dat weer onderdeel is van collegeprioriteit Duurzaamheid.  
* wij vragen ons af waarom dat zo is? We verwachten hier meer van door het college.  
*Bij de technische vragen van D66 is een vraag o.i. onvoldoende beantwoord. Welke 4 scholen 
moeten binnen 5 jaar aangepakt worden?   
Vraag: graag alsnog de namen?  
Dan nog een zogenaamd heilig huisje: geen nieuwe, niet-agrarische bebouwing in het buitengebied, 
specifiek ten zuiden van de Noordlangeweg. Vraag: wij nemen aan dat het college geen bereidheid 
toont om in ons plattelandsgebied megalomane gebouwen te laten neerzetten, ook niet bestemd 
voor de huisvesting van arbeidsmigranten. Het zoeken en verbinden met andere kernen buiten onze 
gemeente zien wij als een oplossing.  
Voorzitter dan hebben wij nog een aantal wat kleinere "perspectieven" die wij missen in deze nota. 
Om wille van de tijd wil ik deze alleen kort noemen zodat vastligt dat wij hier nu aandacht voor 
gevraagd hebben. Misschien in 2e termijn of in volgende vergaderingen komen wij hier waarschijnlijk 
zeker nog op terug. Kort dus deze onderwerpen:  
*Watertappunten op diverse plaatsen in de Gemeente: waar blijven ze? Elke kern een watertappunt.   
*Geen verdere versobering van buslijnen, een motie of amendement waard, zelfs misschien 
vanavond al.  
* Tegel " wippen" voor het Gemeentehuis: wanneer gaan wij eraan beginnen?  
* Parkeerplaats De Baak: is zeer onvoldoende. Het is een recreatieve hotspot. Wanneer komen er 
nieuwe parkeerplaatsen?  
* Proefballonnetje: hoe staat het college en de collega raadsleden t/o de Bibliotheek Steenbergen 
naar de Gummaruskerk?  
*Toch nog een complimentje, de eerste boa’s op elektrische scooters gesignaleerd?  
Voorzitter mijn afronding hopelijk nog net binnen de tijd:   
Wat doen we, waar gaan we aan beginnen, en wat ronden we binnenkort af? Er leven vele vragen die 
D66 en andere partijen hebben over de projecten (klein/groot) in onze gemeente. Na een aantal 
mondelinge toezeggingen van collegeleden komt het hoge woord eruit: het technische antwoord 
zegt dat we niet genoeg capaciteit hebben om hier antwoord op te geven. Maar de kruistocht van 
D66 is niet ten einde: Wat gaat het college doen met het net vertelde verhaal? Het kan toch niet zo 
zijn dat de raad niet weet wat de lopende projecten en de stand van zaken hiervan is?  
Voorzitter tot zover in 1e termijn.  


